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ادغام جشنواره ملی و جهانی فجر 
ما پیش از این جشنواره بین المللی فیلم فجر داشتیم 

که آثار ایرانــی و خارجی کنار هم قــرار می گرفتند و 
این جشــنواره در دهه فجر در ایران برگزار می شــد. 
جداسازی این دو جشنواره به بهانه اینکه یک جشنواره 
معتبر در حوزه بین المللی برگزار کنیم پس از چند 
ســال موفقیت آمیز نبود؛ زیرا تماشای آثار خارجی 
در اولویت مردم مــا نبود. وقتی شــما کارنامه دو 
جشنواره را بررسی کنید، می بینید که به اهداف 
خودشان نرسیدند. به این دلیل که مخصوصا در 
جشنواره بین المللی به هرحال ما در فیلم هایمان 
ممیزی داریم و این مســاله تاثیرگذار بود. این 
تصمیم را من به صورت شــخصی نگرفتم و با 
گروه هــای مختلفی این موضوع را بررســی 
کردیم و درنهایت به این نتیجه رسیدیم که 
جشــنواره فیلم فجر با همان روند گذشته 

برگزار شود.

ممنوع الکار شدن 300 سینماگر
ما ۳00 نفر ممنوع الکار در ســینما 
نداریــم و این خبــر را اشــتباه اعلام 
کردند. ممنــوع الکاری های دولت در 
حوزه ســینما ۳0 نفر هم  نمی شوند. 
از آقای ســعید حجاریــان می خواهم 
که سفیدشویی نکنند. نگذارید بگویم 
که خود آقای حجاریان در آن دوره چه 
کردند با هنرمندانی مانند بهرام بیضایی. 
از شــما خواهش می کنم مطالعاتتان را 

بیشتر کنید. زمانی که وارد سینما شدم 
حدود 400 و خرده نفر ممنوع الکار بودند. 

ممنوع الکاری هیچ ارتباطی با وزارت ارشــاد 
در هیــچ دوره ای از دولت نــدارد و باید یک جای 

قضایی حکمی صادر کند تا براســاس آن یک هنرمند 
ممنوع الکار شــود و این یک تصمیم شخصی نیست. ما 

سعی کردیم تا جایی که می توانیم اجازه ندهیم 
دستگاه های امنیتی وارد فضای سینما شوند و 
ما خودمان با هنرمندان وارد گفتگو شــویم. ما 
خودمان با نزدیک به 2 هزار نفر از هنرمندان وارد 
گفتگو شدیم تا مشکلشان حل شود اما برخی 
هنرمندان پرونده شــان کاملا امنیتی شده بود 
و از عهده ما خارج بود. در آن شــرایط هم خود 
آقای اسماعیلی بارها جلسات متعددی برگزار 
کردند تا مشــکلات هنرمندان مرتفع شود و با 
دســتگاه های مختلف رایزنی می کردند. یک 
عده ای از ایــن ۳0 نفر ممنوع الــکار مربوط به 
هنرمندانی است که کشف حجاب کردند. برخی 
از این هنرمندان در خارج از کشور هستند و دائما 
علیه جمهوری اسلامی ایران فعالیت می کنند. 
به طور مثال در کشور ما  حجاب یک قانونی دارد 
و ما نمی توانیم وعده الکی بدهیم تا شخصیت 
خوبی از خودمان بسازیم. ما بارها اعلام کردیم 
اگر برخی هنرمندان خانم حجــاب را رعایت 
کنند کاملا فضای کار برایشان فراهم  است اما 
عده ای قبول نمی کنند. ما هم نمی توانیم فیلم 
بدون حجاب روی پرده سینما ببریم. آقای امیر 
جدیدی ممنوع الکار نیستند و همین الان برای 

کار جدیدشان قرارداد بستند. 

ایجاد عدالت فرهنگی
من پیش تــر در مصاحبــه ای اعلام 
کردم که ســینمای ایران دســت حدود 
۳0 نفر است که خودشــان را کدخدای 
سینما می دانند. همانجا اعلام کردم که 
این شــرایط را عوض می کنم زیرا همه 
هنرمندان بایــد شــرایط و امتیازات 
یکسانی داشته باشند. من ثابت می کنم 
که اکنون این عدالت فرهنگی را ایجاد 
کــرده ام و هیچکس در شــوراهای 
مختلف ذی نفع نیست. این گونه نیست 
که اکران هــای نــوروز در اختیار یک 
شرکت پخش باشد. من اکنون به جرات 
به شما می گویم که در سینمای ایران هیچ 

رانتی وجود ندارد. 

10 درصد تولید سینمای ایران 
کمدی است

وقتی شرایط سینما ایده آل می شود 
ما فراموش می کنیم که در چه شرایطی 
بودیم.  ما تا به امروز به 2۵۵ فیلم پروانه 
ســاخت دادیم. در این میــان مجموعه 
فیلم های کمــدی ما 26 فیلــم بود که 
پروانه ســاخت گرفت یعنی ۱0 درصد. 
برای فیلم اجتماعی ۵0 پروانه ســاخت 
صادر شد. برای فیلم های خانوادگی 4۵ 
فیلم پروانه ســاخت گرفتند و ژانرهای 
تاریخی، ورزشی و... هم داشتیم. ما از 
همان ابتدا توجه به مســاله تنوع ژانر 
را در دســتور کار داشــتیم. اینکه ما 
سایر ژانرها را نمی بینیم به این دلیل 
است که فیلم های کمدی در فروش 
بهتر عمل می کننــد. ما دوره ای هم 

من پیش تر در 
مصاحبه ای اعلام کردم 
که سینمای ایران دست 
حدود ۳۰ نفر است که 
خودشان را کدخدای 
سینما می دانند. همانجا 
اعلام کردم که این 
شرایط را عوض 
می کنم زیرا همه 
هنرمندان باید 
شرایط و امتیازات 
یکسانی داشته 
باشند. من 
ثابت می کنم که 
اکنون این عدالت 
فرهنگی را ایجاد 
کرده ام

محمد خزاعی و تحلیل اقدامات 3 ساله

در سینمای ایران 
هیچ رانتی وجود ندارد

محمد خزاعی رییس ســازمان ســینمایی در دولت 
سیزدهم پس از تغییر دولت در گفتگو با رسانه ها به مهمترین 
دستاوردهای حضور خود در سه ســال مدیریت سازمان 

سینمایی اشاره کرد اما در نهایت با حضور در برنامه هفت به 
دفاع از عملکرد سه ساله خود پرداخت و دوران مدیریت خود 
را یکی از پرچالش ترین دوره های مدیریت فرهنگی در کشور 
خواند. در این گزارش به مهمترین دستاوردهای رئیس سازمان 

سینمایی از زبان خودش می پردازیم. 

مرور
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